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Ikran Ismail deltog på COP 28 i Dubai som forskningsassistent. Hennes uppgift var att få folk att svara 
på enkäter. Det var frågor om vad de hade för åsikter om klimat och miljö, vilken deras roll var på 
mötet, vilken bakgrund de hade. En enkät var riktad till alla deltagare och en var för specifika 
sidoevents. Uppgiften var att samla in runt 1000 svar. 
 
Ikrans professor är Björn-Ola Linnér. Han har varit med på olika COP-möten sedan Bali 2007, med 
något undantag. Han tycker att han ser en positiv utveckling. Björn-Ola är en optimistisk person, 
säger Ikran. 
 
Resultatet av enkäterna kommer att finnas på CSPR:s hemsida. Det står för Centrum för klimatpolitisk 
forskning på LiU. Undersökningen är svensk men sker i samarbete med FN:s klimatkonvention. 
 
Ikran var med första veckan. Det var olika teman olika dagar. Det var 85 000 deltagare från hela 
världen, allt som allt. En galen stad, säger hon. Det var superintressant. Långa dagar och ett stort 
område de fick lära sig att hitta på. Det var hundratals möten samtidigt så de började med att lägga 
upp en plan. Deltagarna fick var sitt tunnelbanekort och en vattenflaska och det gick smidigt att ta sig 
dit. 
 
Nästan alla världsledare var där de första dagarna. De var mest där för att synas och de hade andra 
som jobbade. Den enda Ikran träffade var Ulf Kristersson. Putin var i Dubai tredje dagen, men han 
kom inte till COP-mötet. 
 
De flesta var fokuserade och satt med sina laptops från åtta på morgonen till åtta på kvällen. Det var 
mycket nätverkande. En stor del av de som var där var från pressen. Vissa åkte dit för att 
demonstrera och debattera: "U-länder har bidragit minst och de drabbas mest. Det är dags att de 
länder som släpper ut mest och förstör ställs till svars".  Oljelobbyn märktes dock mer i media än där 
på plats. 
 
Varje land hade en paviljong. I Sveriges var det mest representanter från olika företag som 
presenterade sina företagsmål för att bl.a nå nettonollutsläpp. Business for Sweden ansvarade för 
paviljongen. Inte lika mycket om miljö som förväntat, mycket business snack med inslag av 
miljömedvetenhet. De andra ländernas paviljonger hade mer konkreta förslag. Det är diffust var 
Sverige står, säger Ikran.  
 
På mötet kom man överens om att skapa en fond för "loss and damage" till länder som drabbats av 
förlust och skador för att de ska få kompensation. 792 miljoner dollar samlades in av ett flertal 
länder. Men Sverige bidrog inte. Tidigare var Sverige pådrivande för att skapa en sån fond. 
 
Det finns ett tryck för omställning från näringslivet, fortsätter hon. Det behövs samordning med 
politiken. Sverige har skrivit under Parisavtalet och ändå ökar utsläppen. Regeringen måste vakna. 
Varken miljöministern eller energiministern har miljöbakgrund. De behöver fler utbildade människor. 
De borde ha rådgivare från forskningen. 
 
COP-mötet skulle sluta den 12 december, men höll på till den 13:e. För första gången nämner man 
en övergång från fossila energisystem. Lite sent att det nämns för första gången, tycker Ikran.  



De ger löften, men leder det till handling? Vi har inte nått några mål alls sedan Parisavtalet. Trots det 
är det viktigt och positivt att ha de här mötena, säger hon. Det är bra att länder kommer samman och 
kommer överens. De här avtalen behövs. 
Ikran är glad att hon anmälde att hon ville följa med till COP-mötet. Hon är utbildad ingenjör inom 
samhällsbyggnad. Utbildningen var väldigt teknisk och saknade lite mer av miljökurser, säger hon. Så 
när hon var klar fortsatte hon med en master inom hållbar utveckling. Den utbildningen är 
tvärvetenskaplig, bred och intressant. Man får se saker från alla håll. Något som ger henne en mycket 
större och ökad förståelse. 
 
Tack Ikran för att du kom till oss! Intressant att höra dig berätta. Vilken lyx att få en rapport från en 
som var på plats och såg med egna ögon. 
 
 
 
Sen sist 
Det är inte ofta vi i klimatrörelsen har anledning att fira men förra gången firade vi med tårta att 
norska staten förlorat i tingsrätten i en rättegång mellan den och organisationen Natur og Ungdom 
och Greenpeace. De får inte öppna fler oljefält. Skickade bilder till dem och fick det här svaret idag: 
Tusen takk for støtten! Vi setter stor pris på at dere feiret det!  
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